
I brev af 29. december
 1994 anmodede besty

relsen for Hovedsta-
dens Sygehusfællessk

ab under henvisning til
 § 11, stk. 4, i lov

nr. 1132 af 21. decemb
er 1994 om Hovedstad

ens Sygehusfællesska
b

Indenrigsministeriet om
 godkendelse af vederl

ag til bestyrelsens

formand, næstformænd
, bestyrelsesmedlemm

er og stedfortrædere.

Det blev oplyst, at best
yrelsen havde truffet be

stemmelse om
vederlagene på baggru

nd af en indstilling fra S
undhedsministeri-

et. Indstillingen var bas
eret på en af Sundheds

ministeriet udar-

bejdet oversigt over ve
derlæggelsen af medle

mmer i en række be-
styrelser, udvalg og lign

ende.

Ved brev af 1. decemb
er 1995 godkendte Ind

enrigsministeriet de

foreslåede vederlag til 
bestyrelsens formand, 

medlemmer og sted-

fortrædere. For så vidt angik besty
relsens forslag til veder

lag til besty-
relsens næstformænd 

bemærkede Indenrigsm
inisteriet, at man ikke

på det foreliggende gru
ndlag kunne godkende

, at de to næstfor-
mænd hver modtog et 

vederlag på 120.000 kr
., idet disse vederlag

1å væsentligt over de v
ederlag, der blev oppeb

året af næstfor-
mændene i lignende be

styrelser. Ministeriet an
modede derfor be-

styrelsen for Hovedstad
ens Sygehusfællesska

b om en nærmere rede
-

gørelse for baggrunden
 for de foreslåede næs

tformandsvederlag,

herunder om en redegø
relse for arbejds- og an

svarsbyrden for de
to næstformænd i best

yrelsen.

Bestyrelsen for Hovedstadens Sygehu
sfællesskab
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aI brev af 6. februar 1996 har bestyrelsen for Hovedstadens Syge-
husfællesskab nærmere redegjort for næstformændenes arbejds- og

ansvarsbyrde. I brevet anføres bl.a.:

"Hovedstadens Sygehusfællesskab er efterfølgende blevet bekendt
med, at vederlagene i bestyrelserne i Post Danmark og DSB ligger

væsentligt over H*S' niveau.

I overensstemmelse med be  kningerne til lovforslaget om H:S
har Bestyrelsen valgt de to næstformænd således, at de kommer

fra de to af de tre "grundlæggere" (Københavns og Frederiksberg
kommuner og staten), hvorfra et medlem ikke vælges til formands-

posten. Dette betyder også, at de to næstformænd udover at skul-
le varetage formandens pligter og beføjelser ved dennes forfald,

ofte af formanden inddrages i vurderinger og stillingtagen til
de løbende sager, der afgøres af formanden mellem bestyrelsesmø-

derne. Dette formodes også at give de pågældende særlige opgaver
i forhold til deres gruppe af bestyrelsesmedlemmer.

H:S Bestyrelsen har i kalenderåret 1995 afholdt 12 møder, heraf

et møde i forbindelse med en heldøgnskonference. I 1996 er plan-
lagt 9 bestyrelsesmøder. Ifølge Bestyrelsens forretningsorden

skal Bestyrelsen afholde møde mindst 6 gange årligt."

1 den anledning skal Indenrigsministeriet meddele følgende:

I bemærkningerne til § 11, stk. 4, i lov om Hovedstadens Syge-
husfællesskab anføres bl.a. følgende om godkendelsen af veder-

1ag:‘Der vil....blive inddraget sammenligninger med vederlæggelse af
medlemmer i lignende bestyrelser, herunder kommunale fællesska-

ber."Som nævnt ovenfor har Sundhedsministeriet på den baggrund udar-
bejdet en oversigt over vederlæggelsen af medlemmer i en række

bestyrelser, udvalg og lignende, hvoraf det fremgår, at honora-
rer til næstformanden i 6 af de 7 nævnte bestyrelser m.v. varie-

rer fra 25.000 kr. til 70.000 kr., samt at næstformanden i be-

styrelsen for A/S Storebæltsforbindelsen modtager et honorar på
120.000 kr.Indenrigsministeriet finder ikke, at der i den anførte begrun-

delse for de foreslåede næstformandsvederlag er anført forhold,
der kan begrunde, at de pågældende næstformænd oppebærer



vederlag, der ligger væ
sentligt over de vederla

g, der efter
oversigten oppebæres 

af næstformænd for lig
nende bestyrelser.

Det bemærkes herved,
 at næstformændenes 

arbejdsbyrde - henset

bl.a. til den for bestyrel
sen anførte mødevirkso

mhed - ikke kan
antages at afvige væse

ntligt fra den arbejdsby
rde, der er pålagt

næstformænd for ligne
nde bestyrelser, ligeso

m de to næstformænd
ikke på det foreliggend

e grundlag ses at være
 pålagt et ansvar,

der afviger væsentligt f
ra det ansvar, næstform

ænd for lignende
bestyrelser må antages

 at have.

Det bemærkes endvide
re, at der i A/S Storebæ

ltsforbindelsen ale-

ne er én næstformand,
 hvilket også er tilfælde

t i Post Danmark
og DSB, som Hovedsta

dens Sygehusfællessk
ab har henvist til.

På denne baggrund ka
n Indenrigsministeriet i

kke godkende de fo-

reslåede vederlag til be
styrelsens to næstform

ænd på 120.000 kr.
årligt, men alene godke

nde vederlag til hver næ
stformand på

90.000 kr. årligt. Med venlig hilsen Birte Weiss Henrik Hasseris Olesen




